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Vážení  spoluobčania,  milí 
priatelia,
prihováram sa Vám z toh-
to miesta po prvýkrát nie- 
len v tomto roku, ale aj po 
prvýkrát v tomto voleb-
nom období. Od volieb už 
prešlo niekoľko mesiacov, a ja som sa ešte stále  
Vám všetkým, ktorí ste ma podporovali, nepo-
ďakoval zo stránok našich obecných Noviniek 
spod Hradiska, aj keď mnohým som už ďakoval 
osobne. S mnohými som sa pred časom osobne 
nepoznal, a napriek tomu mi veľké percento 
z Vás prejavilo obrovskú dôveru tým, že mi dali 
svoj hlas. Vaša dôvera ma zaväzuje. Je to pre 
mňa veľká pocta, že zastávam miesto starostu 
Nemeckej, Dubovej i Zámostia, no zároveň je to 
aj veľká zodpovednosť voči Vám, voličom. 
Ubehli tri mesiace od starostovského sľubu, čo 
je ešte príliš málo času na hodnotenie, ale verím, 
že už ste si všimli zmeny, ktoré sa počas tohto 
obdobia v našej obci naštartovali.  O tomto sa 
Vás budem snažiť pravidelne a vo väčšej miere 
ako doposiaľ informovať aj na prvých stránkach 
Noviniek spod Hradiska. 
Zmenami prechádzajú aj naše obecné noviny, 
bližšie sa o tom dočítate v článku Šéfredaktor 
informuje. Jednou zo zmien bude aj to, že sa 
Vám v každom čísle na titulnej stránke budem 
snažiť priblížiť to, čo sa v našej obci deje. 
Onedlho budeme aj v našej obci oslavovať 
veľkonočné sviatky. Pri tejto príležitosti Vám 
všetkým prajem prežitie pekných chvíľ v kruhu 
rodiny a blízkych. Prajem nám všetkým zároveň 
aj to, aby sme si vo svojom vnútri uvedomili, čo 
nám tieto dni a tento najväčší sviatok kresťan-
stva prináša. 

ThDr. Jozef Murín 

Týždeň mozgu v DD a Dss 
hRoN v Dubovej (str. 10)

Vianočný  stolnotenisový 
turnaj 2010 (str. 12)

23.marec 2011 bol pre väčšinu z nás obyčajný pracovný deň, avšak nie pre všetkých. 
Práve v tento deň sa detičky z Materskej školy a žiaci Základnej školy spolu s pe-
dagógmi rozhodli, že chcú dať konečne „dovidenia“ pani Zime a privítať pani Jar. 
Jarné slnečné lúče príjemne hriali naše ratolesti odeté v ľudových krojoch počas ce-
lej cesty k vode. Konečnú mal sprievod pri Hrone na moste. Okrem ľudového spevu 
v detskom sprievode nemohla chýbať „Morena“ – staroslovanská bohyňa zimy. So 
zatajeným dychom všetci netrpezlivo čakali, kedy Morene zaspievajú posledný krát: 
„Morena, Morena, kde si prebývala? Tam hore na slame v tej tmavej stodole“. Potom 
ju zapálili a podľa tradície hodili do vody.
Rozžiarené očká škôlkarov hovorili za všetko. S radosťou jej kývali a tešili sa, že po-
mohli otvoriť dvere klopkajúcej jari. (viac o vynášaní Moreny si prečítate na str. 5)

Silvia Orošová

Zápis žiakov do 1. triedy
(str. 6)
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Dňa 24. marca 2010 sa na Obecnom úrade v Nemeckej konalo 
mimoriadne zasadnutie Obecného zastupiteľstva, ktoré uzne-
sením č. 3/2010 schválilo odkanalizovanie a čistenie odpa-
dových vôd obce Nemecká v rámci aglomerácie (združenia) 
troch obcí Nemecká, Predajná a Jasenie, ďalej vypracovanie 
projektovej dokumentácie kanalizácie na vlastné náklady kaž-
dej obce, vrátane vybavenia územného rozhodnutia a staveb-
ného povolenia a založenie vodárenskej spoločnosti všetkými 
troma obcami. 

Dňa 5. augusta 2010 bolo zvolané ďalšie mimoriadne zasad-
nutie Obecného zastupiteľstva,na ktorom bolo uznesením 
schválené založenie vodárenskej spoločnosti Chabenec, s. r. o.  
a vklad vo výške 2121 €. Za člena dozornej rady bol zvolený 
Ing. Miroslav Šavolt a za konateľa spoločnosti Ing. Jozef Kli-
ment.
Štatutárom obce bola ešte dňa 28. apríla 2010 uzavretá zmlu-
va so spoločnosťou Alvest Mont, s. r. o. na prípravu projek-
tovej dokumentácie na celkovú sumu celkovú sumu 30 670 €  

Obecný úrad je obyčajne miestom, kde sa riešia problé-
my nás, občanov. Ak má človek nejaký problém, ktorý 
sa týka jeho života a bývania v obci, ak má konflikt so 
susedom, ale aj keď si len ide po nejaký výpis z matriky 
– vždy sa dostane k ľuďom, ktorí by mu mali vedieť po-
môcť. Zamestnanci Obecného úradu v Nemeckej (a to 
od starostu až po upratovačku) riešia denne množstvo 
stránok, hľadajú odpovede na rôzne otázky občanov, či 
sa akýmkoľvek spôsobom snažia skrášliť alebo zjednodu-
šiť život nám – občanom.
Aby sme my všetci boli lepšie a kvalitnejšie informova-
ní o tom, čo sa vlastne na našom Obecnom úrade deje, 
budeme Vám na tomto mieste prinášať akúsi bilanciu –  
informácie o tom, čo sa zlepšilo, zmenilo, opravilo, či 
vyriešilo v našej obci.  A čo sa vlastne počas prvého štvrť- 
roka vykonalo alebo vyriešilo? Čo vlastne pracovníci 
Obecného úradu urobili? 
V januári majú každoročne všetky referentky pracujú-
ce na úrade v oblasti účtovníctva veľa práce s účtovnou 
uzávierkou, odovzdávajú sa výkazy na daňový úrad, spra-
cúvajú záverečný účet obce za predchádzajúci rok 2010. 
V roku 2011 sa pripravuje sčítanie obyvateľov a v tejto 
súvislosti sa začali zabezpečovať podklady pre MPSVaR 
a pre ŠU SR, vydávali sa potvrdenia pre SHR, riešili sa 
problémy v súvislosti s vydávaním rozhodnutí na súpisné 
čísla, podávalo sa štatistické hlásenie o komunálnom od-
pade za rok 2010, kontrolovali sa zoznamy neplatičov za 
komunálny odpad za roky 2009 a 2010. V tejto súvislosti 
si pracovníčky obecného úradu dovoľujú upozorniť ob-
čanov, ktorí dostali výzvy na zaplatenie nedoplatkov, aby 
zaplatili nedoplatky čím skôr, pretože v prípade nezapla-

tenia bude Obecný úrad nútený pristúpiť k exekučnému 
konaniu.
V prvom štvrťroku roka 2011 bolo na Obecný úrad v Ne-
meckej doručených 8 žiadostí o uzavretie manželstva 
a 11 listín o prehliadke mŕtveho, uskutočnilo sa uvítanie 
detí a v rôznych častiach obce sa uskutočnili verejné ro-
kovania Obecného zastupiteľstva. 
Okrem už spomenutých činností, ktoré nezainteresovaný 
človek bežne nevidí, pracovníci Obecného úradu robili aj 
množstvo prác, ktoré nebolo možné si nevšimnúť a na 
ktorých sa podieľali aj pracovníci verejno-prospešných 
služieb. Popri pravidelnom zbere plastu a skla a odvoze 
komunálneho odpadu z cintorínov boli vyčistené a opra-
vené informačné tabule v obci, boli vymenené schodis-
kové stupne v kultúrnom dome v Nemeckej, opravilo sa 
verejné osvetlenie. V poslednom období sa v našej obci 
konalo niekoľko akcií, po ktorých bolo potrebné poupra-
tovať, vyčistiť priestory kultúrneho domu, autobuso-
vé zastávky, či priestory základnej školy.  Ak sa niekto 
v posledných dňoch prešiel popri ceste zo Zámostia až 
po Motorest, mohol si všimnúť, že popri ceste chýbajú 
smeti, plastové fľaše a iný odpad, o ktorý sa už postarali 
pracovníci obecného úradu.
Obecný úrad a všetci, ktorí v ňom pracujú, sú tu pre ob-
čanov, teda pre nás všetkých. Práce majú vždy vyše hlavy 
a niekedy ešte viac. Najmä vtedy, keď im ju my ostatní 
chtiac-nechtiac pridávame, napríklad keď neplatíme to, 
čo by sme zo zákona mali, alebo keď kontajnery na sklo 
naplníme domovým odpadom. Je to ich práca, sú za to 
platení, ale...  

Zuzana Kováčová

Zo života obecného úradu

Príprava kanal izácie
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Banskobystrická regionálna správa ciest (BBRSC) pripravu-
je v tomto roku, rekonštrukciu cesty III/066 57 Nemecká 
v úseku km 0,000 -1,190. V marci sa uskutočnilo stretnutie 
s predstaviteľmi BBRSC. Toto stretnutie bolo okrem iného, 
vyvolané obavou zo zvýšenia vozovky a zhoršenia prístupu 
k jednotlivým domom. Stretnutie sa uskutočnilo v kancelárii 
starostu s následnou obhliadkou situácie priamo v teréne.
Zo stretnutia vyplynuli nasledujúce skutočnosti: 

1. V minulosti nebolo zo strany obce výslovne požadované 
odfrézovanie jestvujúceho krytu, to znamená, že nie je ani 
zahrnuté do stavebných prác.

2. Bolo dohodnuté, že položenie nového asfaltového krytu 
neprekročí hrúbku 5 cm, v potrebných prípadoch bude 
pri jednotlivých vjazdoch vozovka odfrézovaná. Pri všet-
kých vjazdoch bude upravený prístup asfaltom v šírke mi-
nimálne 0,5 m. Tieto prístupy budú individuálne riešené 
s každým majiteľom.

3. Pred položením nového krytu sa zrealizujú vyrovnávky 
v miestach priečnych nerovností a v miestach pretlačenia 
vozovky nákladnou dopravou.

4. Navýšením hrúbky asfaltu sa celá vozovka spevní, čím  
dôjde k zvýšeniu jej kvality.

5. Dôjde k demontáži jestvujúceho zábradlia vpravo pred 
mostom a budú osadené oceľové zvodidlá v celkovej dĺžke 
76,70 m.

6. Budú vymenené značky za nové a dosype sa nespevnená 
krajnica v dĺžke 1735 m

Stavba bude realizovaná bez vylúčenia verejnej premávky, 
iba s čiastočným vylúčením dopravy podľa časových etáp. 
Nie je zatiaľ zrejmé, kedy práce na rekonštrukcii vozovky 
začnú, ukončené však majú byť do konca roka 2011. 

Verím, že tieto informácie prijmete pozitívne a že zmiernia 
Vaše prípadné obavy z pripravovanej rekonštrukcie cesty. 
Domnievam sa, že prínos kvalitnej vozovky prevyšuje isté 
riziká, či čiastočné obmedzenia počas rekonštrukcie.

ThDr. Jozef Murín
starosta obce

bez DPH. Táto zmluva bola neskôr označená za neplatnú. 
Následne spoločnosť ABNKA, s. r. o.  pre obec zaistila ve-
rejné obstarávanie, ktorého sa zúčastnili firmy PROX T.E.C. 
POPRAD (cenová ponuka 32 440 € bez DPH), Ing. Milan 
Krchňavý – DPZ (cenová ponuka 51 170 €) a spoločnosť Al-
vest Mont, s. r. o. Podľa vyhodnotenia cenových ponúk zo 
dňa 26. mája 2010 vyhrala spoločnosť Alvest Mont s.r.o. s ce-
novou ponukou 29 950 € bez DPH. Dňa 10. novembra 2010 
podpísal starosta obce Ing. Kliment zmluvu o dielo so spo-
ločnosťou Alvest Mont, s. r. o. vo výške 29 930 € bez DPH. 
Väčšia časť finančnej čiastky za túto zmluvu ostala zo strany 
obce nesplatená, i keď podľa zmluvy dve platby mali prebe-
hnúť už v minulom roku. Konkrétna zmluva nebola výslovne 
schválená Obecným zastupiteľstvom. 
Spoločnosť Alvest Mont, s. r. o. už v júni 2010 predložila sta-
rostovi obce projekt s názvom „Kanalizácia a ČOV Nemec-
ká“. Podľa tejto projektovej dokumentácie bola ako techno-
lógia navrhnutá tlaková kanalizácia s čističkou odpadových 
vôd s mebránovoutechnológiou Mitsubishi.Spoločnosť Alvest 
Mont, s. r. o. je jej výhradným distribútorom pre Slovenskú 
a Českú Republiku. Neskôr sa však preukázalo, že táto kon-
krétna technológia sa na Slovensku zatiaľ nikde nevyužíva. 
Po nástupe nového vedenia obce bolo úmyslom starostu pria- 
mo nadviazať na pripravenú dokumentáciu a ďalej realizovať 

potrebné kroky v rámci projektu kanalizácie. Postupom času 
sa však pri komunikácii s ostatnými zainteresovanými a občan-
miobce začali zreteľne prejavovať nedôslednosti a nedostatky 
v predchádzajúcej príprave. Ukázalo sa, že návrh kanalizácie 
nebol dostatočne prediskutovaný hlavne s občanmi, ktorých 
sa výstavba kanalizácie týka najviac. Tieto komplikácie sa 
prejavili pri získavaní súhlasov k zmluve o  budúcej Zmluve 
o zriadení vecného bremena. Bola zahájená intenzívna dis-
kusia s občanmi i poslancami, ktorá vyvrcholila zasadnutím 
Obecného zastupiteľstva dňa 21. marca 2011, na ktorom Obec-
né zastupiteľstvo odmietlo navrhnutý projekt a požiadalo sta-
rostu obce o informovanie spoločnosti Alvest Mont, s. r. o.  
o ochote pokračovať v spolupráci na príprave kanalizácie za 
predpokladu, že projekt bude prepracovaný na kanalizáciu 
kombinovanú. Zastupiteľstvo tiež odmietlo návrh technológie 
membránovej čističky Mitsubishi a požiadalo projektantov 
o iný variant, ktorý by viac rešpektoval existujúcu mechanic-
ko-biologickú čističku, ktorá nie je v súčasnosti využívaná ani 
na 50 %. Obecné zastupiteľstvo zároveň poverilo Ing. Šavol-
ta a stavebnú komisiu prípravou projektovej dokumentácie 
v spolupráci s projektantmi spoločnosti Alvest Mont, s. r. o. 
v zmysle vyššie uvedených požiadaviek.

ThDr. Jozef Murín
starosta obce

Oprava ciest v obci
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Našu materskú školu navštevujú ju 3–6-ročné deti z obce Nemecká 
a jej častí – Dubová, Zámostie a Ráztoka. Výučba prebieha v troch 
triedach a v jesenných a zimných mesiacoch sa niesla v duchu tvo-
rivých činností. Každé ročné obdobie ponúka množstvo nápadov  
a inšpirácií, ktoré pani učiteľky využili pri príprave zaujímavých ak-
tivít. 
V jesenných mesiacoch tvorili deti v triedach obrázky z pilín, paná-
čiky z lisovaných listov, odtláčali zemiakové odtlačky a listy, vysypá-
vali obrázky zo strukovín, korenín, múky, maľovali listy zapúšťaním 
farieb, dramatizovali rozprávky „Pod hríbom“ a „Ťahal dedko repu“, 
konštruovali ovocie a zeleninu z lega, vytvárali obrázky a tekvice 
z netradičnej modelovacej hmoty, tvorili obrázky z pokrčeného  
papiera, nacvičovali piesne o ovocí a jeseni, hrali sa námetové a hu-
dobno-pohybové hry.
Vyvrcholením týchto aktivít bola Tvorivá dielňa pre deti a ich rodi-
čov. S využitím darov jesennej prírody všetci rozvíjali svoju predsta-
vivosť a fantáziu a pod šikovnými rukami detí, rodičov a pani učite-
liek vznikali ovocní a zeleninoví škriatkovia a zvieratká, vyrezávané 
tekvice, kytice z listov, duchovia jesene z nazbieraných gaštanov, 
orechov a šišiek. Zo všetkých výrobkov vznikla krásna výstavka, kto-
rú si mohli pozrieť deti, školáci a rodičia. Súčasťou výstavky sa stali 
aj vysypávané obrázky, ktoré vytvorili pani učiteľky. 
Záverom Tvorivej dielne bolo vystúpenie 5–6-ročných detí v obci pri 
príležitosti Mesiaca úcty k starším. Za lásku, trpezlivosť a starostli-
vosť sa deti svojim starkým odvďačili pekným vystúpením.

Tvorivá dielňa v decembri bola zameraná na vytváranie výrobkov, 
ktoré sú typické pre vianočné obdobie, ako pečenie a zdobenie me-
dovníčkov, tvorba vianočných ozdôb zo slaného cesta, z ovocia, 
z borovicových šišiek, vianočného svietnika, adventného venca s po-
užitím výtvarného aj prírodného materiálu (šišky, mandle, arašidy, 
škorica, badián, sušený pomaranč, citrón, kávové zrná, orechové 
škrupinky). 
Počas celého mesiaca prebiehali v triedach aktivity s cieľom poznať 
typické znaky zimy a tradície spojené s oslavou Mikuláša a Vianoc.
Tento rok navštívil našu škôlku Mikuláš z rozprávkovej krajiny Ha-
bakuky. Deti sa na jeho príchod svedomito pripravovali. Okrem 
vianočnej tematiky vyrábali Mikulášov, anjelov a čertov z papiera 
a všetky výtvory sa stali ozdobou materskej školy. Mikuláša priví-
tali ako sa patrí. Zaspievali pesničky, zarecitovali básničky. Nikto 
neodišiel s prázdnymi rukami, z darčekov mali deti veľkú radosť 
a presvedčili sa, že byť dobrým sa oplatí. 
Vyvrcholením tvorivých aktivít bola Vianočná akadémia, ktorá sa 
konala 17. 12. 2010 v telocvični Základnej školy v Nemeckej. Naši 
škôlkari vystúpili s bohatým programom. Zahrali scénku o zobudení 
Perinbaby, na ktorú nadväzovala dramatizácia rozprávky „O dvaná-
stich mesiačikoch“, tancovali na pieseň „Vianoce, Vianoce“ prezle-
čení za snehové vločky, recitovali vianočné básničky a koledy a na 
záver zaspievali vianočné pesničky. Všetky deti sa pričinili o to, aby 
sa program vydaril, za čo si vyslúžili veľký potlesk a pochvalu od 
rodičov a pani učiteliek. 
V najbližšom období pripravujeme tvorivú dielňu spojenú s oslavou 
Fašiangov a Veľkej noci, na čo sa už teraz všetci tešíme. 

Mgr. Lucia Lopejská                                                                                     

Tvorivá dielňa v materskej škole
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Fašiangy sú už od nepamäti obdobím, 
kedy sa konajú plesy, zábavy a karne-
valy. V duchu dodržiavania tradícií 
sa aj v našej škôlke konal karneval, 
ktorému predchádzali činnosti v trie- 
dach s cieľom poznať, čím je charak-
teristické obdobie Fašiangov. Deti sa 
zapájali do prípravy karnevalu pod 
vedením pani učiteliek. Zhotovovali 
škrabošky, girlandy, zdobili balóny, 
vyrábali šašov z papiera, či „hrkacie“ 
nástroje z papierových roliek. Spieva-
li pesničky, recitovali básničky o kar-
nevale, v hudobno-pohybových hrách uplatňovali tanečné prvky. 
V jazykovo-komunikačných aktivitách si deti rozvíjali slovnú zásobu. 
S použitím obrázkového materiálu sa dozvedali, aké boli Fašiangy 
v minulosti, zapájali sa do rozhovoru o karnevale. S nadšením roz-
právali o svojich maskách, pripravovaných súťažiach a tancovačke. 
A keďže sa plánovanej zábavy nevedeli dočkať, vyrábali si šašov z od-
padového materiálu aj doma spolu s rodičmi, za čo im patrí pochvala. 
Šašovia boli naozaj krásni a stali sa ozdobou nášho karnevalu. 
Karneval, na ktorý sme sa už dlho tešili, sa konal 23. 2. 2011 v pries-
toroch jedálne Základnej školy v Nemeckej. Masky boli veselé a ná-
padité a vyjadrovali, aké rozprávkové postavy a zvieratá majú deti 
v obľube. Stretli sa tu princezné, nevesty, víly, tanečnice, rytieri,  piráti, 
kovboji, šašovia, ale aj dinosaury, myšky, lienky, včielky a veľa ďalších 
originálnych masiek. Karneval sa už tradične začal predstavovaním 
masiek v kruhu. Deti si mohli poobzerať svojich kamarátov a hádať, 
kto sa pod akou maskou skrýva. Potom nasledovali súťaže, v ktorých 

si deti vyskúša-
li svoje schop-
nosti. Hádzali 
pingpongové loptičky do papierových kartónov na vajíčka, snažili sa 
čo najrýchlejšie dokotúľať ceruzkou zemiak do cieľa, triafali loptičky 
do šašových veľkých úst, tí najmenší vyrábali pekné náramky navlie-
kaním farebných korálikov. Deti si zaspievali pesničku o karnevale 
a výborne sa zabavili pri tanci so šašom, naučili sa základné kroky 
moderného tanca zumba a na parket pozvali aj rodičov. Nechýbalo 
ani občerstvenie v podobe koláčikov, ovocia a malinoviek. 
V závere sa deti odfotili so svojím šašom a za odmenu každý dostal 
balón v podobe zvieratka. Deti si poslednýkrát zatancovali na pes-
ničku Karneval, rozlúčili sa a všetci odchádzali spokojní a plní vese-
lých zážitkov a dojmov. Keďže sme si odniesli pekné spomienky, už 
teraz sa všetci tešíme na karneval opäť o rok. 

         Mgr. Lucia Lopejská

Karneval 
v materskej škole

Mesiac marec spájame s príchodom jari. 
My sme ju privítali vynášaním Moreny. 
V škôlke sme deti oboznámili s týmto zvy-
kom, ktorý sa udržal dodnes a koná sa vždy 

Morena, Morena, kde si prebývala?
(pokračovanie zo str. 1)

v marci, kedy končí zima a prichádza jar. Mo-
renu, ktorá chvíľu pobudla v našej škôlke, 
sme si zhotovili zo sena. Každý ju chcel po-
hladiť a samozrejme sa ňou aj odfotiť.  

23. marca sme sa spolu so školákmi zú-
častnili na jej vynášaní a utopení. Zo 
škôlky sme odchádzali spievajúc pes-
ničku Morena, Morena, ktorú sa deti 
naučili. V Nemeckej na moste si každý 
našiel miesto, aby dobre videl, pretože 
všetci boli zvedaví, ako to s tou Morenou 
vlastne dopadne. Morenu sme zapálili 
a hodili do vody. Veríme, že spolu s ňou 
odplávalo od nás aj chladné počasie, 
choroby a všetko zlé a nepríjemné. Do 
škôlky sme odchádzali spokojní, tešiac 
sa z prvých jarných lúčov slnka a s oča-
kávaním nasledujúcich sviatkov – Veľkej 
noci. 

Mgr. Lucia Lopejská
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Dňa 4.februára 2011 sa uskutočnil zápis žiakov do 1. ročníka ZŠ. 
Budúci prváčikovia si preverili svoje doterajšie vedomosti a zruč-
nosti na zaujímavých úlohách, ktoré pre nich pripravili učiteľky pr-
vého stupňa ZŠ. Ich rodičia si spríjemnili čakanie na svoje ratolesti 
stretnutím s budúcou triednou učiteľkou a vedením školy. Obozná-
mili sa so školským vzdelávacím programom a dostali odpovede na 
všetky otázky týkajúce sa žiaka prvého ročníka ZŠ. 
Odmenou pre malých žiačikov za ich svedomitú prácu na prvej 
hodine v škole bol pamätný list, dobrý pocit a darček od starších 
spolužiakov.            Mgr. Jana Šagátová

September si podal ruky s januárom, a preto sa patrí poobhliadnuť sa za 
uplynulými piatimi mesiacmi života našej školy.
Výchovno-vzdelávací proces už tretí rok sprevádza postupne zavá- 
dzaná reforma vzdelávania. V školskom roku 2010/2011 sa dostala na niž-
šom stupni do tretieho a na vyššom do siedmeho ročníka. Sprievodným 
javom sú oneskorené dodávky nových učebníc, v mnohých vyučovacích 
predmetoch sa pracuje so starými učebnicami, pokiaľ sa dajú využiť na 
štátnym vzdelávacím programom zadaný obsah vyučovania. V školskom 
vzdelávacom programe overujeme týždenné časové dotácie na jednotlivé 
vyučovacie predmety zadané v dvoch predchádzajúcich rokoch. Do vyučo-
vacieho procesu na nižšom i vyššom stupni sme zaviedli po prehodnotení 
i nové vyučovacie predmety. Napríklad malí žiaci sa učia tvorivo čítať i písať, 
získavajú nové vedomosti a zručnosti v predmete mladý záchranár, v piatom 
a šiestom ročníku sme zaradili do učebného plánu predmet folkloristika 
a dovolím si poznamenať, že kto si s láskou prišiel pozrieť náš vianočný 
program, určite si všimol pekné folklórne pásmo.
Problémom vo výchovno-vzdelávacom procese, s ktorým denno-denne zá-
pasia všetci pedagogickí zamestnanci školy, je otázka postojov niektorých 
žiakov k vlastnému vzdelávaniu, jeho podceňovanie, takmer žiadna príprava 
na  vyučovanie,  náklonnosť  k  absolútnej  nekultúrnosti  prejavu,  narušovanie 
priebehu vyučovania, a žiaľ, často i nepochopenie zo strany rodičov pri nad-
viazaní kontaktu v snahe riešiť tieto prejavy.
Otázka školskej  neúspešnosti  žiakov nám nie je ľahostajná, venujeme jej 
veľkú pozornosť a prijali sme i konkrétne opatrenia. 
Už druhý rok pôsobí v škole náš vlastný špeciálny  pedagóg, ktorý indivi-
duálne pracuje v osobitne vymedzenom čase so žiakom zaradeným v jeho 

starostlivosti. V tomto školskom roku je to celkom 10 žiakov. Zaradeniu 
žiaka do starostlivosti špeciálneho pedagóga predchádza po súhlase rodičov 
testovanie žiaka v špeciálnom pedagogicko-psychologickom zariadení. I tu 
sa žiaľ stretávame s nepochopením niektorých rodičov.
Vyučovací proces sa snažíme skvalitňovať vybavovaním kmeňových učební 
audiovizuálnymi pomôckami. Svoje individuálne záujmy môžu žiaci rozví-
jať v rôznych záujmových útvaroch vzdelávacieho, kultúrneho i športového 
charakteru.
Život školy sa snažíme spestriť 
organizovaním mnohých špor-
tových súťaží miestneho charak-
teru, podieľali sme sa na uspora-
dúvaní okresných i krajských kôl 
športových súťaží vo flórbale, 
žiaci mali možnosť zúčastniť sa 
na mnohých akciách v školskej 
knižnici, jedenkrát v týždni tvo-
rivo pracovať v školskom ateliéri, 
videli vystúpenie bábkového di-
vadla, výchovný koncert ľudové-
ho umelca, žiaci vyššieho stupňa navštívili planetárium. 
Každodenná realita nám prináša dni pekné, úspešné, ale niekedy aj tie me-
nej ružové. Len spoločné úsilie rodiča a školy nás môže vo výchovno-vzde-
lávacom procese, v tom, čo sa nám nepáči a čo by sme všetci chceli zlepšiť, 
posunúť dopredu. Niet ničoho, čo by sa spoločným úsilím nedalo zvládnuť.

Mgr. Tatiana Chromeková
zástupkyňa riaditeľa pre ZŠ

Zápis žiakov do prvého ročníka ZŠ

Čo nám priniesol prvý polrok školského roku
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Milí spoluobčania,  
dovoľte mi zareagovať na článok p. Skladanej a uviesť aspoň niek-
toré veci na pravú mieru. Chcel by som sa vyhnúť vypisovaniu si 
názorov cez naše obecné noviny, aj keď je to v našej spoločnosti 
pomaly módou. Mrzí ma, že svoje pocity mi oznamuje cez noviny 
a ako sama píše, nesnažila sa to vysvetliť zoči-voči.

O znížení jej pracovného úväzku sa rokovalo na zasadnutiach vede-
nia školy viac rokov, niektorých sa zúčastnil aj bývalý starosta obce 
Ing. Kliment Jozef. Na spoločnom rokovaní vedenia v októbri 2009 
sme prišli k spoločnému názoru, že od začiatku školského roka 
2010/2011 bude vychovávateľke ŠKD znížený úväzok (viď zápisnica 
z vedenia školy)  o čom bola oboznámená. Nakoľko pri zmene škol-
ského vzdelávacieho programu sa znižujú počty vyučujúcich hodín, 
zníženie úväzkov sa týkalo na našej škole piatich pedagogických pra-
covníkov. O zmene pracovných úväzkov boli oboznámení na pracov-
nej porade konanej dňa 1.6.2010 (viď zápisnica) a nie ako uvádza po 
„údajných sporoch“ v septembri.  Podotýkam, že v júni p. Skladanej 
bola ponúknutá práca na plný úväzok ako vychovávateľka MŠ pani 
zástupkyňou Mgr. Máriou Belišovou, čo však odmietla. Tiež uvádza 
4 riešenia doplnenia úväzku, no ja mám vedomosť len o dvoch. Prvé 
bolo, že by zastávala asistentku pri výučbe náboženskej výchovy 
s čím pán farár Mgr. Okkel rezolútne nesúhlasil. Druhé riešenie sa 
týkalo nadpočetných hodín na prvom stupni. Boli to však len dve 

vyučovacie hodiny, jedna v tretej a druhá v štvrtej triede. Keďže išlo 
o predmety, ktoré sú dvojhodinové sa nedali rozdeliť žiadnemu pe-
dagogickému pracovníkovi, ktorí majú znížení pracovný úväzok.

V rozsahu tohto článku nie je možné odpovedať na všetky body, 
ale chcem reagovať na tzv. bu-bu-bu. Je pravda, že som jednému 
pedagogickému zamestnancovi vytýkal návštevu u p. Skladanej, ale 
z toho dôvodu, že sa uskutočnila počas pracovného času, čím bola 
porušená pracovná disciplína. O druhom  „Bu-bu-bu“ som vedel len 
z počutia a o tom som sa nerozprával so žiadnym z rodičov. Žiad-
na petícia „ak aj existovala“ nebola odovzdaná vedeniu školy a ani 
obecnému úradu. 
Záleží mi na mojom dobrom mene a dobrom mene školy, preto ma 
mrzí takýto nekorektný prístup.

Milí spoluobčania!
Radi Vás privítame v prostredí školy a ochotne Vám poskytneme 
informácie o chode školy a jej vybavení.

S úctou 
PaedDr. Chlebovec Jozef

riaditeľ školy
(článok neprešiel jazykovou ani obsahovou úpravou a uvádzame ho 
v plnom znení bez krátenia)

Protipovodňové opatrenia  
v našej obci

Od pondelka 4. apríla 2011 môžete vidieť skupinu pracovníkov vo 
výrazných žltých vestách ako čistia rigoly v našej obci. Sú to pra-
covníci určení na protipovodňové opatrenia, ktorí sú financovaní 
z prostriedkov Európskej únie.
Starosta obce totiž podpísal zmluvu o poskytnutí príspevku na pod-
poru zamestnanosti na realizáciu opatrení na ochranu pred povod-
ňami podľa § 50 Zákona č. 5/2004 Z. z. o službách v zamestnanos-
ti. Týmto spôsobom sa vytvorilo niekoľko nových pracovných miest 
na dobu 6 mesiacov s mzdou cca 320 € na štandardnú pracovnú 
dobu. ÚPSVAR hradí väčšinu nákladov celkovej ceny práce a 40 € 
prispieva na pracovné prostriedky. Projekt je financovaný z Európ-
skeho sociálneho fondu, v rámci programu – Zamestnanosť a so-
ciálna inklúzia. Takto prijatí pracovníci budú v prvom rade čistiť 
všetky rigoly v obci, potom malé toky a okolie Hrona. Do práce je 
zahrnuté i kosenie okolia rigolov a tokov a tiež čistenie plôch. Prví 
zamestnanci nastúpili do práce od 4. 4. 2011. Projekt, ktorý tieto 
práce zastrešuje, končí 31. spetembra 2011.
Je potešiteľné, že sme prvá obec v blízkom okolí, ktorá do tohto 
projektu vstúpila a napriek istým rizikám verím, že toto je zmyslu-
plná cesta, ako aspoň na istý čas vytvoriť pre ľudí pracovné príle-
žitosti a čiastočne tak prispieť k prevencii povodní. A v neposled-
nom rade je to aj jedna z možností, ako skrášliť našu obec.

ThDr. Jozef Murín

Rok 2011 priniesol aj do našej obce mnoho zmien aj v obecnej po-
litike. Jednou z nich bola zmena starostu obce a druhá bola zmena 
v zložení poslancov obecného zastupiteľstva. Uvedené zmeny pri-
niesli aj zmeny v obecných novinkách, sčasti na postoch redakto-
rov, kde popri starom zložení pribudla do redakcie aj pani Mária 
Skladaná, ktorá aj v minulosti pôsobila na tomto poste. Na základe 
pracovných stretnutí so starostom obce ThDr. Jozefom Murínom 
a správcom farnosti PhDr. Miroslavom Kuricom, PhD.  sme dospeli 
k nasledovným zmenám:
– hlavička obecných novín má nový design
– predná a zadná strana bude tlačená farebne 
– stĺpček na prednej strane bude vždy venovaný príhovoru starostu 

obce 
– na prednej strane bude vždy otvárací článok aj s fotografiou
– jedna strana obecných novín bude venovaná farnosti a farníkom 

v obci
– občania obce môžu svoje príspevky do novín vložiť do schránky 

dôvery na ObÚ
– zachovajú sa doterajšie rubriky – športové stránky, kultúrne strán-

ky, strany pre základnú a materskú školu, príspevky čitateľov
Pevne verím, že nové Novinky sa Vám budú páčiť a že si v nich kaž-
dý nájde to, čo ho o živote v obci zaujíma.                  

Ján Turčan, ml.

Za celú redakciu obecných noviniek všetkým občanom i ja prajem prí-
jemné prežitie Veľkonočných sviatkov.

Šéfredaktor informuje

Vážení občania, v piatok 29. apríla pri pamätníku SNP v Banskej Bystrici sa bude konať prezentačná výstava kvetov „KVETENa“ spojená s pre-
dajom. Obecný úrad v Nemeckej na túto výstavu kvetov pre našich občanov zabezpečil autobusovú prepravu. Autobus pre všetkých prihlásených 
bude zdarma. Odchod autobusu bude ráno o 8.30 hod. z autobusových zástavok v obci a odchod z Banskej Bystrice späť bude o 12.00 hod. Autobus  
v B. Bystrici bude parkovať na parkovisku pod pamätníkom SNP.
Záujemci o túto výstavu kvetov sa môžu prihlásiť na Obecnom úrade v Nemeckej u Eriky Reizerovej najneskôr do piatku 15. apríla.
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25. decembra 2010 sa 
v našej farnosti uskutoč-
nila po prvýkrát v histórii 
zbierka Dobrá novina, 

ktorá opäť na chvíľu spojila všetkých občanov Dubovej, Nemeckej 
a Zámostia do jednej rodiny ochotnej pomôcť iným. Dobrá novi-
na je kolednícka akcia spojená so zbierkou pre projekty rozvojovej 
spolupráce v afrických krajinách a zároveň programom rozvojového 
vzdelávania počas celého roka. Prostredníctvom tejto zbierky sme 
sa my všetci mohli zapojiť do pomoci tým, ktorí našu pomoc potre-
bujú. V našej obci sa zapojili do koledovania deti hneď po skončení 
Jasličkovej pobožnosti a aj napriek nepriazni počasia chodili z jed-

ného domu do druhého, aby detičkám v Afrike vyspievali čo možno 
najviac euráčikov. 
Zbierka Dobrá novina je špeciálna tým, že malí koledníci chodia 
koledovať hlavne do tých rodín, ktoré sa vopred prihlásia, že ich 
do svojho príbytku chcú prijať. Preto sa nikto nemusí báť, že ho 
zastihnú nepripraveného. V tomto roku sa v našej farnosti prihlásilo 
takmer 30 rodín, ktoré poskytli pre túto myšlienku celkom 340 EUR, 
za čo im patrí srdečné pánboh zaplať a tým ostatným odkazujeme, 
že sa koledníkov nemusia báť a môžu sa do zbierky a koledovania 
prihlásiť aj v počas ďalších Vianoc. Veď ako sa to spieva v jednej 
kolede ... Ježiško je bohatý, všetko dobro odplatí,...

Zuzana Kováčová

Koncom roka 2010 vyšlo prvé profilové 
CD folklórnej skupiny Čierťaž. Ide nielen 
o výsledok dvojdňového nahrávania, kto-
ré sa uskutočnilo v októbri 2010 v kultúr-
nom dome v Brusne, ale aj sústavnej nie-
koľkoročnej práce kolektívu. Nahrávanie 
a výrobu zabezpečovala firma PAVLÍK 
RECORDS z Tvrdošína. 
Pri tejto príležitosti folklórna skupina 
uskutočnila 22. januára 2011 v kultúrnom 
dome v Nemeckej premiérové vystúpenie. 
V programe sa okrem jej členov predsta-
vili aj muzikanti, s ktorými príležitostne 

teda znejú piesne starobylé, archaic-
ké a zároveň tanečné foxové melódie 
populárne v polovici 20. storočia.
Príprava aj samotná realizácia takéhoto 
projektu nesie so sebou veľa práce, úsilia 
a problémov. Preto treba poďakovať všetkým, ktorí sa akýmkoľvek 
spôsobom pričinili o jeho uskutočnenie. Samotným členom kolektí-
vu za vytrvalosť na skúškach a samotnom nahrávaní, členom vo ve-
dení občianskeho združenia za obetavosť pri dlhodobej organizácii, 
Ministerstvu kultúry Slovenskej republiky za finančnú podporu. Za 
finančné a organizačné zabezpečenie ďakujeme tiež obci Nemecká 
(bývalému starostovi Ing. J. Klimentovi, ako i súčasnému starosto-
vi ThDr. J. Murínovi), obci Brusno (a starostke V. Krakovskej) za 
poskytnutie priestorov, D. Barthovej a Ľ. Kohútikovi za finančnú 
pomoc pri organizovaní podujatia. 
Distribúciu nosiča zabezpečujú členovia vedenia folklórnej skupiny 
(Martin Lokša, Marek Lokša, Jana Kološtová), cena je 7 €. 
Na záver niekoľko slov etnomuzikologičky Dr. Alžbety Lukáčovej, 
ktorej ďakujeme za hudobnú réžiu a aj následné spracovanie nahrá-
vok.
„CD folklórnej skupiny Čierťaž predstavuje dôležitý krok jej členov 
k poznaniu vlastných hudobných tradícií i k tomu, aby tieto tradície 
spoznali iní. V neposlednom rade prináša niečo, čo nemôžeme fyzicky 
uchopiť, no pritom sa nám to páči – pekné piesne zaspievané a zahrané 
s nadšením. Príjemné počúvanie.“

Martin Lokša

Z čipkárskej krošne

spolupracuje, a hostia z južnej časti stredného Slovenska – členovia 
folklórnej skupiny Bažalička z Plachtiniec-Príbeliec. 
Profilová nahrávka obsahuje piesne aj tanečné melódie z niekdaj-
šieho čipkárskeho kraja, v ktorého centre naša obec leží. Okrem 
tradičného repertoáru zachyteného výskumom u najstarších obyva-
teľov Nemeckej a okolitých dedín skupina využila aj piesne, ktoré na 
začiatku 20. storočia zaznamenal v tomto regióne významný hudob-
ný skladateľ a zberateľ ľudových piesní Béla Bartók. Popri sebe tu 
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Kto z nás by nechcel byť šťastný? Svätý Au-
gustín hovorí: „Zaiste všetci chceme žiť šťast-
ne a v celom ľudskom pokolení niet nikoho, 
kto by nesúhlasil s týmto tvrdením ešte skôr, 
ako by bolo jasne vyslovené“ (PL 32, 1312).
Všetci chceme byť šťastní! Toto naše sme-
rovanie k šťastiu je nám hlboko vpísané do 
srdca. Je nám vrodené. Teda, na túžbe po 
šťastí sa azda všetci zhodneme. Je to dobrá 
túžba. Avšak, keď máme povedať, v čom toto 

šťastie spočíva, zhoda jednoducho nejestvuje! Koľko ľudí, toľko ná-
zorov. Mnohí povedia: „Šťastný je ten, komu žičí priaznivý osud!“ Iní 
povedia: „Je šťastný ten, kto prežíva intenzívny citový zážitok alebo 
pôžitok. Ak sa obrátime na veľkých mysliteľov ľudstva, tak mnohí 
povedia: „Je šťastný ten, kto vlastní najvyššie hodnoty, čiže intelek-
tuálne a mravné čnosti“! Konkrétne môže ísť o poznanie, múdrosť, 
krásu, spravodlivosť... Ide tu naozaj o vznešené ľudské ideály, ktoré sú 
považované za zdroj šťastia.
Napokon pridajme ešte jednu, modernejšiu predstavu o šťastí: „Je 
šťastný ten, kto je spokojný so svojím životom, kto je vďačný za to, 
že žije“! Šťastie sa tu chápe ako trvalá, úplná a zdôvodnená spokoj-
nosť so životom. Je to tiež ideál, ku ktorému sa v reálnom živote iba 
viac alebo menej približujeme. 
Čo je teda tou najhlbšou túžbou ľudského srdca? Jestvuje na túto 
otázku odpoveď, ktorá by bola platná pre všetkých ľudí? Evanjelium 
nás učí, že pravé šťastie nespočíva v bohatstve, ani v moci, ani v slá-
ve, ani v nijakom ľudskom výtvore (napríklad veda, technika, ume-
nie), ba ani v nijakom stvorení (človek, anjel), ale jedine v Bohu, 
ktorý je prameňom každého dobra, ktorý je blaženosť sama. 
Avšak to, čo vidíme okolo nás, akoby nás chcelo presvedčiť práve 
o opaku. Mnohí ľudia hľadajú bohatstvo, moc a slávu. Šťastie merajú 
majetkom a majetok určuje ich prestíž, ich spoločenské postavenie. 
Je za tým presvedčenie, že peniazmi možno dosiahnuť všetko. Bohat-
stvo, moc a popularita sú aj v našej dobe modlami, pred ktorými sa 
skláňajú mnohí ľudia. Jednako, najhlbšou túžbou ľudského srdca je 
milovať a byť milovaný! Čokoľvek život prinesie, od slávnostného sto-
lovania po dovolenku na Tahiti, od výhry v superlotérii až po doktorát 

na Harvardskej univerzite, od krásy ľudovej piesne až po diela Miche-
langela, všetko treba s vďakou prijať, lebo to môže prispieť k nášmu 
šťastiu. Avšak ani miliónové konto, ani víťazstvo v Superstar, ba ani 
všetky dary šťasteny nestačia na to, aby vyplnili tú najhlbšiu ľudskú 
túžbu. Nič neutíši srdce, ktoré túži po láske, po nekonečnej láske! Pre-
to môžeme povedať, že podstatou šťastia je láska, pravá láska. Sme 
stvorení z lásky a pre lásku, aby sme milovali a boli milovaní. 
Pritom pravá láska nie je ani inštinktom, ani prchavým citom, ale 
slobodným rozhodnutím urobiť zo svojho života dar pre iných. Au-
tentická láska je sebadarovaním. Toto je kľúč k šťastiu! Práve v láske 
môžeme nájsť pravé a trvalé šťastie. To neznamená, že materiálne 
dobrá, zmyslové pôžitky a city radosti nemôžu prispievať k nášmu 
šťastiu. Aj oni patria k nášmu životu, ale samé osebe nedokážu na-
plniť naše srdce. Naším šťastím je, keď svoj život prežívame ako 
dar, ako láskyplné sebadarovanie v spoločenstve iných osôb. Takéto 
šťastie je nepochybne pravým, skutočným šťastím.
A predsa! Je to vždy iba ľudské šťastie, čiže ohraničené, konečné 
a veľmi krehké. Vieme veľmi dobre, že do našej lásky sa ľahko pri-
mieša hľadanie vlastného pôžitku, túžba vlastniť toho druhého, 
chcieť ho ovládať. Súčasná konzumná spoločnosť iba posilňuje 
náš individualizmus a egoizmus. Sú to nesprávne spôsoby hľadania 
vlastného šťastia, ktoré často vyvolávajú konflikty. Ich výsledkom je 
obyčajne sklamanie, ktoré si nie vždy priznávame!
V skutočnosti aj v autentickej ľudskej láske cítime naše hranice, naše 
limity. Aj nezištné spoločenstvo lásky neposkytuje úplné šťastie ľud-
skému srdcu. Totiž, ľudské srdce ašpiruje na niečo ešte väčšie. V člo-
veku je viac, než len človek. Naše srdce je stvorené pre nekonečnú 
lásku. Iba nekonečná láska môže naplniť našu neobmedzenú túžbu 
po šťastí: „Pre seba si nás stvoril, Pane, a nespokojné je naše srdce, 
kým nespočinie v Tebe!“ (Vyznania I/1). Pritom prežívanie takejto 
nekonečnej lásky nie je vyhradené iba pre večnosť, po smrti. Šťastie, 
ktoré pramení z účasti na Božej láske, je nám na dosah už v po-
zemskom živote. Deje sa to vtedy, keď svoje srdce otvárame vierou 
nekonečnému Bohu, keď prijímame Božie Slovo a nechávame sa 
ním viesť. Boh nás chce urobiť trvalo a nekonečne blaženými- toto 
je posolstvo kresťanskej viery.

Miroslav Kuric

Aj ty chceš byť šťastný?

Vianoce v človeku vyvolávajú pocity 
a spomienky a akúsi potrebu prežiť 
tieto sviatky so svojimi blízkymi. Či 
už sa to niekomu páči alebo nie, je 
to snáď jediný sviatok v roku, kedy 
s láskou a bez nároku na odmenu dá-
vame tým druhým  niečo, čím by sme 
im urobili radosť a je to jedno, či sa 
jedná o dar kúpený v obchode, vyro-
bený vlastnými rukami alebo o kúsok 
teplého slova. 
V rímsko-katolíckom kostole sv. Miku-
láša sa 25. decembra počas programu 

Jasličková pobožnosť
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Domov dôchodcov a domov sociálnych služieb HRON zabezpečuje pre svojich klientov realizá-
ciu canisterapie – terapie, ktorá využíva pozitívne pôsobenie psa na zdravie človeka. Od marca 
2011 našich obyvateľov navštevuje Andy – malý hrubosrstý vendeéský basset držiteľ certifikátu 
o vhodnosti psa – terapeuta využívaného k rozvoju osobnosti. Andy u nás „pracuje“ pod vedením 
Mgr. Ivety Setvákovej – inštruktorky canisterapie pravidelne každý pondelok v popoludňajších ho-
dinách formou dobrovoľníctva - bez nároku na odmenu. Veríme, že spoločné stretnutia  prinesú 
veľa pozitívnych zážitkov našim obyvateľom. 

Ing. Šurábová

DD a DSS HRON sa aj tento rok zapojil do úspešnej celosvetovej 
akcie „Brain Awareness Week“ – Týždeň mozgu. Cieľom tejto ce-
losvetovej akcie je upriamiť pozornosť verejnosti na ľudský mozog  
a jeho činnosť, hovoriť tiež o mozgových ochoreniach a nezabúdať 
aj na spôsoby ich prevencie. 
Našim klientom sme ponúkli odbornú prednášku s názvom „Tajom-
stvá knižnice“, v ktorej sa dozvedeli najnovšie informácie o knižnič-
nom systéme na Slovensku, ale predovšetkým sme sa zamerali na 
propagáciu rôzneho druhu literatúry, či samotného čítania, ktoré 
udržiava našu myseľ v dobrej kondícii. Ďalšia odborná prednáška 
„Ako funguje ľudský mozog“ bola zameraná na samotné fungovanie 
mozgu a na ochorenia, ktoré môžu náš mozog postihnúť.  
V odbornej prednáške „Tajomstvo fungovania pamäte“ sme zdôraz-
nili, že  pamäť človeka nemá vekové ohraničenie, je jeho vzácnym 
majetkom  a nesmieme ju nechať zostarnúť nesprávnym spôsobom. 
Počas akcie „Mozgový jogging a trénovanie pamäte“ naši klienti 
spolu so študentkami Súkromnej pedagogickej a sociálnej akadé-
mie EBG z Brezna súťažili v skvelej atmosfére vo vedomostných 
kvízoch. 
Celosvetová akcia bola obohatením nielen pre klientov DD a DSS 
HRON, ktorým bola určená, ale aj pre nás, ako usporiadateľov. Náš 

Týždeň mozgu v DD a Dss hRoN v Dubovej

mozog totiž posilňujeme aj tým, že ho využívame všetkým, čo ho 
udrží v činnosti /práca, záľuby, priatelia/, že máme radosť zo života 
a aktivizujeme naše pamäťové schopnosti v každom veku.

Ing. Šurábová

Canisterapia v DD a Dss hRoN

tradičnej Jasličkovej 
pobožnosti stretli všet-
ci tí, ktorí chceli cez 
svoje slová darovať kú-
sok seba nám všetkým. 
Tentokrát však oslava 
narodenia Ježiška za-
čínala netradične – po-
božnosťou, o ktorú sa 
postaral pán farár Mi-
roslav Kuric. Program 
bol následne zostavený 

tak, že sa v ňom prelínali piesne hrané aj spievané s básňami a drama-
tizáciou toho, čo sa odohralo kedysi pred vyše dvetisíc rokmi v Bet-
leheme. Svojimi vianočnými piesňami  sa predstavili speváčky zo 
zboru pri kostole sv. Mikuláša pod vedením pani Kvetky Čreppovej, 
folklórny súbor Čierťaž pod vedením Martina Lokšu pripravil pásmo 
zvykov, slova a piesní z klenotnice našej ľudovej tvorby, muzikanti 
z ľudovej hudby pod vedením Petra Pančíka predviedli svoju úpravu 
vianočných piesní, no a naši najmenší predviedli pásmo vianočných 

zvykov, piesní, chodenie betlehemcov a perličkou v programe boli 
spevy moderných piesní, ktorými deti ukázali, že majú na spev veľký 
talent. Svoj kultúrny balíček na Jasličkovú pobožnosť priniesli tieto 
naše deťúrence: Bianka Benešová, Bibka Bučková, Miška Čreppová, 
Lourdes Hudecová, sestry Kováčové a Kobzošové, Monika Klin-
cová, Ivanka Múková, Karolínka Peťková, Vikinka Píšiová, Zuzka 
Vrbiarová, Dominika Tomková, Paťko Štajer, Alex Mistrík, Matej 
Šalkovský, Adam Řičánek. Sprievodným poetickým slovom sprevá- 
dzala programom Zuzana Kováčová a v programe zazneli aj piesne 
v podaní Zuzky Šagátovej z Brusna, ktorá sa v Nemeckej na jasličko-
vej pobožnosti predstavila už po druhýkrát. 
Všetkým účinkujúcim sa podarilo vniesť do sŕdc ľudí radosť, pokoj 
a pocit spolupatričnosti, keď sme si takto aj prostredníctvom hudby 
a slova pripomenuli, že sa nám kedysi dávno, v biednej maštaľke naro-
dil Ježiško. Kiežby sme počas celého roka boli k sebe tak blízko, ako to 
bolo práve počas týchto Vianoc. Aby čaro Vianoc a láska k blížnemu 
nikdy nevymizli z našich príbytkov a aby sme nezabúdali na to, že nie 
peniaze a moc sú v živote tie najdôležitejšie hodnoty, ale dobrota, úcta, 
pokora a láska k všetkým a všetkému.

Zuzana Kováčová
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horehronská liga vo volejbale mužov

Tabuľka po 10. kole (neúplná): 

Poradie Družstvo odohraté 
zápasy Víťazstvá Prehry skóre 

setov body

1. oVK brusno 8 8 0 24:0 16

2. Vojsko Nemecká 7 5 2 15:11 12

3. VK 40 brezno 8 4 4 15:17 12

4. VK Vepor brezno 7 2 5 12:18 9

5. ulička brezno 8 0 8 4:24 8

Výsledky zápasov po 10. kole 

10. kolo:
Vepor Brezno OVK Brusno 0:3 (-14,-20,-20)

Vojsko Nemecká VK 40 Brezno 3:2 (-19,-17, 15, 18, 7)

9. kolo:
Vojsko Nemecká Ulička Brezno 3:0 (12, 18, 25)
VK 40 Brezno Vepor Brezno 3:2 (-23,-24, 20, 25, 7)

8. kolo:
OVK Brusno Vojsko Nemecká 3:0 (13, 16, 21)

Ulička Brezno VK 40 Brezno 0:3 (-23,-20,-17 )

7. kolo:
Ulička Brezno Vepor Brezno 1:3 (-19,-21, 20,-21)

VK 40 Brezno OVK Brusno 0:3 (-21,-13,-23)

6. kolo:
OVK Brusno Ulička Brezno 3:0 (23, 16, 15)

Vepor Brezno Vojsko Nemecká   odložené

na základe e-mailovej stránky www.horehronskaliga.szm.com spra-
coval Turčan   

Dňa 14. 1. 2011 sa uskutočnil výročný snem FK Sokol Nemecká, kto-
rého hlavným bodom bola voľba nového futbalového výboru a vydá-
vanie členských preukazov. Členovia FK Sokol Nemecká odhlasovali 
na najbližšie štvorročné obdobie do výboru nasledujúcich členov:
Prezident FK –  Mgr. Rudolf Chromek
Tajomník FK –  Ján Halgaš
Pokladník FK –  Ivan Kováčik 
Členovia FK –   Jaroslav Klinec
  Marián Rusnák
  ThDr. Jozef Murín
  František Černák
Zhodnotenie činnosti FK sokol Nemecká v jesennej časti futbalového 
ročníka 2010/2011
FK Sokol Nemecká v novom súťažnom ročníku, ktorý sa začal  
7. augusta 2010, pôsobí v I. triede ObFZ Banská Bystrica. Do sú-
ťaže vstúpil ako nováčik a po jesennej časti je až na 13.mieste, keď 
mužstvo za dve víťazstvá (Beňuš  5:1, Závadka 6:0 ), dve remízy 
(Harmanec  1:1, Braväcovo 1:1) a 9 prehier získalo len osem bodov. 
Preto hlavným cieľom v odvetnej časti jarnej súťaže bude zachrániť 
sa v súťaži. Prvý zápas odohralo mužstvo na ihrisku Beňuša 27. mar-
ca 2011. (víťazný zápas na ihrisku súpera 1:3). Na domácom štadió-
ne svoj prvý zápas odohral s Heľpou 3. apríla 2011. Výbor FK Sokol 
Nemecká pozýva svojich fanúšikov na domáce i súperove ihriská.

Rudolf Chromek, Mgr.

Dňa 15. januára 2010 sa v zasadačke pri ihrisku konalo výročné 
plenárne zhromaždenie členov Základnej organizácie Dobro-
voľného hasičského zboru v Nemeckej. Zúčastnil sa ho pomer-
ne veľký počet členov, hostia, ako aj naši mladí hasiči. Na zasad-
nutí funkcionári DHZ zhodnotili prácu organizácie v roku 2010 
a vytýčili si úlohy na rok 2011. Predseda Pavol Kobzoš st. vo 
svojom príhovore vyhodnotil výcvikový rok a účasť našich ha-
sičských družstiev na súťažiach a cvičeniach. Vysoko ohodnotil 
prácu s deťmi, ktoré sa úspešne zapojili do detskej hry Plameň 
v rámci okresov Brezno a B. Bystrica.V roku 2010 naši hasiči 
ani raz nemuseli zasahovať pri hasení požiaru ani iných udalos-
tiach v našej obci. Tajomník Martin Horváth oboznámil členov 
s návrhom úloh na rok 2011, v rámci ktorých sa hasiči okrem 
výcviku a účasti na súťažiach a cvičeniach budú venovať hlavne 
prevencii pri predchádzaní požiarov a požiarnym prehliadkam 
v rodinných domoch. Veliteľ Roman Oroš poďakoval za prácu 
odstupujúcim členom výboru  najmä Pavlovi Kobzošovi st. za 
dlhoročnú zodpovednú prácu vo funkcii strojníka a neskôr pred-
sedu základnej organizácie. 
Z dôvodu skončenia volebného obdobia výboru súčasťou ple-
nárneho zasadnutia boli aj voľby nového výboru základnej orga-
nizácie, kde v priamych voľbách bol pre ďalšie obdobie zvolený  
výbor v tomto zložení:
Roman Oroš – predseda
Martin Horváth – veliteľ 
Elena Horváthová – tajomníčka
Ján Beňuš – pokladník
Ján Pavelka – strojník 
Ivan Klinčík ml. – preventivár
Simonka Vančová – referentka pre prácu s mládežou
Marián Rusnák

V diskusii sa hasičom prihovoril starosta obce ThDr. Jozef Mu-
rín. Okrem poďakovania za prácu a reprezentáciu obce v roku 
2010 prisľúbil pomoc a záujem vedenia obce spoločne riešiť 
úlohy, ktoré vyplývajú z ich vzájomnej súčinnosti. Tiež požia-
dal hasičov o pomoc pri organizovaní rôznych obecných akcií 
minimálne v takej miere ako doteraz. Odstupujúci predseda Pa-
vol Kobzoš st. sa poďakoval členskej základni za pochopenie 
a spoluprácu počas jeho pôsobenia vo funkciách a vyslovil pre-
svedčenie, že omladený novozvolený výbor bude naďalej kráčať 
v šľapajách svojich predchodcov.
                                                                                             JTu

hasiči zasadali

správa z výročného snemu 
FK sokol Nemecká
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Dňa 27.12.2010 sa konal 14. ročník Vianočného stolnotenisového 
turnaja v telocvični ZŠ s MŠ v Nemeckej. Prekvapením pre organi-
zátorov turnaja bol rekordný počet súťažiacich (46) a taktiež veľký 
záujem verejnosti. Naše obvyklé kategórie (muži, ženy, deti) sme 
obohatili o kategóriu registrovaných hráčov hrajúcich v oficiálnych 
stolnotenisových súťažiach. Oživením turnaja bola  aj účasť hráčov 
slovenskej Extraligy, Ivany Krchňavej a Petra Krkošku, ktorí sa stret-
li aj vo finálovom zápase a divákom pripravili neopakovateľný záži-
tok. Majstrovstvo týchto hráčov však nezatienilo súťaživého ducha 
našich amatérskych stolných tenistov. Zdá sa, že aj  práca s deťmi 
v novozaložených stolnotenisových krúžkoch v ZŠ v Nemeckej 
a v Predajnej prináša prvé ovocie, pretože na turnaji sa zúčastnilo  
8 žiakov, ktorí medzi sebou hrali výborné zápasy s náznakom prvých 
profesionálnych ťahov. Vysokú úroveň turnaja umocnili aj priestory 
a vybavenie telocvične, ktorá je skutočne dôstojným stánkom pre 

                                                                                                       
Vedenie sTK Iskra Dubová
Výsledky:
Registrovaní muži/ženy  Neregistrovaní muži
1. Krkoška Peter 1.  Potančok Jozef
2. Krchňavá Ivana 2.  Nezbeda Jozef  
3. Kosec Lev 3.  Husenica Patrik

Ženy Žiaci
1. Kohútová Marcela 1. Živor Šimon
2. Gondeková Bibiána 2. Marčok Jakub
3. Šavoltová Eva 3. Žugec Adam

Vianočný stolnotenisový turnaj 2010

organizovanie po-
dobných podujatí. 
Organizátori turnaja 
vyslovujú poďakova-
nie všetkým, ktorí 
prispeli k zdarnému 
priebehu turnaja.
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História tradičných jogových cvičení má hlboké korene 
siahajúce tisícročia dozadu. Osvedčeným a obľúbeným 
prostriedkom proti bolestiam chrbtice sa stala v mno-
hých európskych krajinách. Na Slovensku sa objavila 
v 80-tych rokoch minulého storočia a vďaka pozitívnym 
účinkom na celkové zdravie ľudí priťahuje stále viac  
a viac záujemcov o pravidelné cvičenie. 
Joga totiž nie je o akrobatických prvkoch, ako sa mno-
hým zdá, ale o zvládnutí jednoduchých i zložitejších po-
zícií, ktoré jednotlivé svalové partie nášho tela uvoľňujú 
a následne posilňujú. Všetky ásany sa robia v súlade s dy-
chom, čím sa prehlbuje ich účinok. Jogové cvičenia har-
monizujú celé telo, pôsobia ukľudňujúco a zabezpečujú 
prílev novej energie, nakoľko cielená práca s dychom 
pomáha odbúravať rôzne energetické bloky, prečisťuje 
energetické dráhy. 
Našu skupinu vedie dlhoročná skúsená cvičiteľka jogy –  
pani Lýdia Čierna a jednotlivé diely jogových cvičení, 
ktoré nám predcvičuje, vychádzajú z prepracovaného 
systému nazývaného „Joga v dennom živote“.  Rovnaký 
názov má aj občianske združenie, ktorého je pani Lýdia 
členkou;  jeho predsedom je rehabilitačný lekár z ban-
skobystrickej nemocnice. Zaujímavou skutočnosťou je, 
že od minulého roku sú niektorí pacienti zapojení do eu-
rópskeho výskumu zaoberajúceho sa vplyvom jogových 
cvičení na rôzne ochorenia (okrem ochorení pohybové-
ho ústrojenstva napr. diabetes). 
Vytrvalosť tých z nás (žijeme medzi vami  ), ktorí cvi-
číme pravidelne už druhý rok, je dôkazom toho, že nám 
jogové cvičenia v súčasnej uponáhľanej dobe pomáhajú 
nielen s problémami s chrbticou, ale zároveň poskytujú 
relax a prílev novej energie. 
Ak ste po prečítaní základných informácií o joge dostali 
chuť vyskúšať si jej účinky na sebe, neváhajte prísť medzi 
nás. Nájdete nás každý štvrtok (okrem prázdnin) o 17. 
hodine  v priestoroch Základnej školy v Nemeckej (vstup 
cez zadný vchod).
Tešíme sa na všetkých, ktorí zatiaľ nevedia, o čo prichá- 
dzajú; nájdite si na seba čas, nájdite odvahu vyskúšať bla-
hodarné účinky jogových cvičení.

   Katarína Němcová

THAI BOX
Tretie podujatie Profiligy Youngblood máme úspešne za sebou. Di-
váci v preplnenej hale v Nemeckej mohli sledovať 8 profi zápasov 
pod full muay thai pravidlami a jeden amatérsky predzápas. Profi-
liga Youngblood je seriál galavečerov, ktoré sú určené pre začínajú-
cich profesionálov, ktorí tak môžu získavať cenné skúsenosti v ringu 
a postupne sa vypracovať do najvyšších výkonnostných kategórií. 
Ak sa niekto opýta, kedy vzniklo Muay Thai, ako sa vyvíjalo a kto 
vytvoril toto umenie, správnu odpoveď by sme dostali, keby sme 
sa časom presunuli do dávnej histórie, keď ľudská rasa bola stále 
primitívna a nutnosť prežiť a aj sama príroda nútili ľudí bojovať pro-
ti sebe. Bojovať za prežitie, za otca, matku, ženu a kmeň. Bojovať 
kyjakmi a palicami ako zbraňami, čo rozšírilo dovtedy používané 
bojovanie pomocou zubov, rúk a nôh na hryzenie a udieranie, pre-
tože je inštinktívne sa brániť, či nepriateľ je človek alebo zviera. Od 
hlboko vkorenenej potreby stálej sebaobrany, prirodzené zbrane sa 
vyvinuli pre ofenzívu a obranu. Tieto metódy zahŕňali použitie nôh, 
rúk, lakťov, ťahanie a strkanie rukami a zápasenie.
V telocvični základnej školy v Nemeckej sme boli svedkami zápasov, 
v ktorých sa tento nevšedný a určite zaujímavý druh športu uká-
zal po prvýkrát aj vo svojej profesionálnej verzii.  Na obranu tohto 
športu mladých však treba ešte spomenúť, že tu nejde o ublíženie 
tomu druhému, ale o zdravé súťaženie v dobre mierených gestách, 
pohyboch.  O všetkom sa môžete presvedčiť aj osobne na ďalších 
podujatiach, ktoré chystáme.

Marek Belko

Máte chuť vyskúšať  
účinky jogy?

– príďte si s nami  
zacvičiť...
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VŠIMLA SOM SI...
V posledných dňoch a týždňoch sa v našej obci konalo nie-

koľko podujatí, ktoré sa dlhé roky pred-
tým u nás nerobili. Už počas silvestrov-
ského večera sa odohrávala prvá akcia –  
spoločné vítanie Nového roka s ohňo-
strojom a krátko na to, ešte počas mra-
zivých dní som bola svedkom ďalšej ak- 
cie – obecnej zabíjačky. Okrem mňa tam 
bolo veľa ďalších ľudí, ktorým sa spo-
ločne strávená sobota páčila a ktorým 
vôbec neprekážala tuhá zima. V mar-

ci nás znovu pán starosta prekvapil, keď pre všetky ženy 
v obci rozposlal blahoželanie k nášmu sviatku a všetkých, 
malých aj veľkých, mladých, aj tých starších čakalo príjem-
né vystúpenie speváčky Jadranky. Rok sa ešte len začal a už 
hneď v jeho úvode sme 
boli svedkami, že aj 
v Nemeckej sa dajú zor-
ganizovať akcie, ktoré 
sme doteraz obdivovali 
a ticho závideli okoli-
tým obciam. Ako obča-
na tejto obce ma teší, že 
sa nezabúda ani na sta-
rých, ani na mladých, 
a že sa konečne život v obci rozhýbal.

Ružena Lukáčová

POSTREH
Fašiangy – obdobie zábav, veselosti, niekde až neviazanej zá-
bavy. Čas plesov, tanečných zábav. Škoda, že našu obec akoby 
táto nálada obchádzala. Ak sa chceme zúčastniť fašiangového 
plesu, treba nám zamieriť do susedných obcí či do mesta.
Pochybujem, že ľudia u nás sa nechcú zabávať. Veď ľudia sú 
tu ako všade inde – veselí. Možno niet sily, ktorá by si zobrala 
na hlavu organizačné starosti, zabezpečenie takejto zábavy, 
možno chýba chuť.

Ale niečo predsa. V poslednú januárovú sobotu sa u nás niečo 
dialo. Bola to zabíjačka v areáli futbalového ihriska v Nemec-
kej. Uskutočnila sa pod patronátom starostu, ktorý sa postaral 
aj o finančné zabezpečenie cestou sponzorov. Organizačne –  
svojou prácou, šikovnosťou, vytrvalosťou (veď bola riadna 
zima, do rána aspoň -13 oC) – pomohli dobrovoľníci. Všimol 
som si najmä členov a priaznivcov futbalového klubu, hasič-
ského zboru, niektorých poslancov obecného zastupiteľstva 
a iných, ktorých z podobných podujatí aj vy ako ostatní obča-
nia už musíte poznať. Všetkým patrí uznanie a poďakovanie 
nás, ktorí sme sa ako pozorovatelia a najmä konzumenti akcie 
zúčastnili. Veď celý deň byť na nohách, k tomu v silnom mra-
ze, ktorý trochu zmiernilo príjemné slniečko, a zadarmo...
Ľudia sa stretli, porozprávali, čo-to okoštovali. Strávili spolu 
časť víkendu. A to bol cieľ. O návštevníkov, myslím, nebola 
núdza. Tešilo ma, že som zaregistroval aj viacerých občanov 
z Dubovej a Zámostia. Tak predsa len nie sme od seba až tak 
ďaleko. 
Naostatok ma teší, že myšlienka, s ktorou sa poslanci minu-
lého zastupiteľstva v nezáväzných rozhovoroch len pohrávali, 
sa zrealizovala. Možno nebolo treba tak veľa. Alebo asi áno. 

PRÍRODA, ALEBO SMETISKO
Človek si vytváral svoj vzťah k prírode už od pradávna. Vždy 
bol súčasťou prírody. Zbieral rastliny, lovil zver pre obživu 
a nezasahoval do nej viac ako iné živočíchy. Neskôr začal 
pestovať plodiny, stavať domy, využívať pôdu a hory. Menil 
sa aj jeho vzťah k prírode. Človek môže mať vzťah k prírode 
dobrý, alebo zlý. Ak má dobrý, prírodu má rád, chráni ju, 
rád do nej chodí a vníma všetku tú krásu. Ak má zlý vzťah 
k prírode, neváži si ju, ničí ju a znečisťuje. Človek produku-
je množstvo odpadu a najlacnejší spôsob, ako sa ho zbaviť, 
je vyviesť ho a znečistiť prírodu. Snehová perina už v okolí 
obce konanie takýchto nezodpovedných a k prírode necitli-
vých ľudí odkryla. Stavebný odpad, kusy nábytku, autosúči-

V nasledujúcej rubrike Vám prinášame názory našich čitateľov, ktorí reagujú na články uverejnené v našich
Novinkách spod hradiska. Redakcia poskytuje právo vyjadriť sa každému čitateľovi, pokiaľ sa pod svoj článok 

podpíše a uverejnené názory sa nemusia zhodovať s názormi redakcie.

Príspevky čitateľov
Ak máme hodnotiť akciu ako nultý ročník, myslím, že bola 
úspešná.

ks
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OPUSTILI NáS
r. 2010 Jozef Kohút z Dubovej
 Karol Horký zo Zámostia
 Miroslav Kološta z Nemeckej

r. 2011 Marian Michelčík z Dubovej
 Milan Kohútik z Dubovej
 Viliam Kenický z Dubovej
 Emil Halgaš z Nemeckej

Blahoželáme

50 RoČNýM
BUBLáK, Peter (Dubová), 
BARTOŠOVá, Vladimíra (Nemecká)
DUDOVá, Viera (Dubová), 
FONFEROVá, Eva (Nemecká)
KVIETKOVá, Ľubica (Dubová)
MALACH, Jozef (Dubová)
POTANČOK, Jozef (Nemecká)
POTANČOKOVá, Katarína (Nemecká)
RáDL, Kamil (Nemecká)
SCHÚSSER, Milan (Dubová)
SIMAN, Ján (Dubová)

55 RoČNýM
ANDREJČáK, Pavol ( Dubová)
KAMZÍK, Pavel (Dubová)
KINDERNAYOVá, Alena (Nemecká)
MAGáŇ, Milan (Dubová)
ŤAŽKÝ, Jozef (Zámostie) 

60 RoČNýM 
FOLTáNYOVá, Mária (Dubová)
FODOR, Pavol (Nemecká)
GREGOR, Ján (Nemecká)
LOKŠA, Juraj (Zámostie)
MURGAŠOVá, Ľubica (Dubová)
ŠTAJER, Anton (Dubová)
TOMENGA, Pavel (Zámostie)

65 RoČNýM
DANEKOVá, Soňa (Dubová)
GRÍLLIOVá, Hyacinta (Nemecká)
CHAMKOVá, Ľubomíra (Dubová)
ŠTAJEROVá, Irena (Dubová)

70 RoČNýM
MOROVá, Pavlína (Dubová)
PETRÍKOVá, Helena (Dubová)
SIMANOVá, Emília (Dubová)
URBAN, Vladimír (Dubová)

75 RoČNýM
KOVáČIK, Ivan (Nemecká)
MÚKOVá, Elena (Dubová)
OBOŇOVá, Helena (Nemecká)
SOJAKOVá, Elena (Dubová)
ŠARINA, Ladislav (Nemecká)
ŠTRBáŇOVá, Anna (Dubová)
ŠTUBŇOVá, Kamila (Nemecká)
ŠNÍREROVá, Anna (Dubová)

80 RoČNýM
KOCHANOVá, Mária (Nemecká)
LONGAUEROVá, Anna (Dubová)

85 RoČNEj 
PIKULOVá, Elena (Dubová)

NAOZAJ CHCEME ZMENU?
V predvolebnej kampani komunálnych volieb som vo verejných 
médiách započula, ale ja som už bola o tom dávno presved-
čená, že dobrý starosta je taký, ktorý chodí medzi občanov, 
nesedí len na obecnom úrade, ktorý rád príjme a aj akceptuje 
názory nás- obyčajných ľudí a to bez ohľadu na to, či sa týkajú 
jeho osoby alebo zamestnancov Obecného úradu.
Dúfam, že také zmýšľanie má väčšina našich spoluobčanov, 
alebo aspoň tí, ktorí ho volili. Náš starosta je síce vekom mla-
dý, ale flexibilný, s progresívnymi myšlienkami riešiť nahroma-
dené alebo dlho neriešené problémy našej obce. Ale kladiem 
si teraz otázku, či naozaj chceme zmeniť túto našu obec alebo 
chceme všetko vrátiť do starých koľají. Ak chceme, aby sa veci 
posúvali ďalej, nedržme sa už  frázy – „nedomorodcom“ vstup 
zakázaný, nezasahujte nám „domorodcom“ do chodu obce,... 
Snažme sa radšej každý upratať si pred svojím prahom a vtedy 
bude naša obec pekná a zaujímavá možno aj pre náhodných 
turistov. Hovorí sa, že medicína dosiahne vysokú úroveň až 

astky, odevy, obuv, plasty a mnoho ďalších vecí je vyveze-
ných v okolí obce. Spomeniem napríklad také lokality ako 
Sihoť, okolie Hrona, Baňa, Mlynčok, Kejda. Obec v dosta- 
točnej miere zabezpečuje odvoz odpadu a odpad je potrebné 
likvidovať takýmto legálnym spôsobom. Myslím si, že vzťah 
človeka k prírode je dôležitý najmä pre budúcnosť prírody. 
Dúfam, že v budúcnosti bude viac ľudí, ktorí si prírodu budú 
ctiť a vážiť, a budú ju mať radi. Že nebude ľudí, ktorí z nej 
budú robiť smetisko.
                                     Miroslav Sojak

vtedy, keď dokáže narovnávať krivé charaktery. Myslime na 
to pri svojom konaní, aby to nebolo aj o nás.
Na záver by som rada ešte povedala pár slov nášmu novému 
starostovi:
Zo srdca Vám prajem všetko dobré, všetko najlepšie. Čo je 
však dobré a čo najlepšie? Čo Vám vlastne prajem? Zdravie –  
to v prvom rade. Spokojnosť – aj tú vám prajem, aby ste vždy 
dokázali prijať všetko, čo Vám život prinesie. Dobrú náladu – 
aj tá patrí do kytice mojich prianí, aby ste mali zmysle pre hu-
mor a vedeli sa smiať aj sami sebe. Do mojej kytice ešte prikla-
dám prianie radosti. Takej, ktorá sa dokáže tešiť aj z drobných 
vecí každého dňa. Čo ešte chýba? Láska, priateľstvo a dobré 
vzťahy. Aj tie Vám zo srdca prajem. To všetko sú naozaj dobré 
veci, ale čo je najlepšie? Najlepšie je poznať Darcu všetkých 
dobrých darov – Pána Boha. A toto Vám prajem zo všetkého 
najviac.

 Haviarová
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Do manželstva vstúpili
Lýdia Berkyová a Zdeno Eremiáš

Veronika Dudová a Roman Rojík

Narodili sa
Sofia Cimermanová z Nemeckej
Liliana Dominková zo Zámostia

Eliška Haľaková z Dubovej
Zoja Brozmanová z Dubovej

Ján Bučko, Tímea Mušuková, 
Nina Schússerová,  
Jakub Lokša, Pavel Oller,  
Marek Minarovjech,  
Sofia Cimermanová,  
Elissa Véghová,  
Vincent Theodor Murín,  
Matej Popovič, Nikolas Mazúch, 
Marián Štajer

V našej obci sme  
privítali tieto  
detičky:
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